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Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/A. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2015. július 07. napján az 
Önkormányzat hivatali épületében (8943 Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1736 órai kezdéssel 
megtartott nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:         

- Molnár Károly polgármester 
- Balogh Elemér alpolgármester  
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő 
- Pál Tihamér István települési képviselő 
- Simon Dezsőné települési képviselő     
- Toplak Tiborné települési képviselő 
- Török Lászlóné települési képviselő. 

                                                                                   
Tanácskozási joggal:   

- Császár László jegyző. 
 

Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket, megállapítja, hogy a 
képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési képviselőből 7 fő 
jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv hitelesítésre Balogh 
Elemér alpolgármestert és Simon Dezsőné települési képviselőt kéri fel, melyet a képviselő-
testület 7 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy az alábbiak 
szerint történjen az ügyek tárgyalása, amelyet – a javaslattal egyetértve a testület 7 igen 
szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbiak szerint fogad el: 
 
1. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester átruházott hatáskörében 
tett intézkedéseiről. 

 
2.  Hulladékszállítási közszolgáltatási szerződés. 

Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 

3. ZALAISPA Hulladékgazdálkodási Társulás módosított társulási megállapodásának 

elfogadása. 

Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
4.  Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata. 

Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
5. Tájékoztató a védőnői munkáról. 
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 6.  Egyebek   

 
 

A napirendek tárgyalása: 

 
 1. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester 
átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről. 

 
 
Molnár Károly polgármester: jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerinti tartalommal 
ad tájékoztatást a lejárt határidejű határozatokról, a 2. számú melléklete szerinti tartalommal 
számol be a két ülés közötti munkáról. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

52/2015. (VII. 07.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a két ülés közötti 
időszak fontosabb eseményeiről szóló beszámolót és a lejárt 
határidejű határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót tudomásul 
vette. 

 
 
 2.  Hulladékszállítási közszolgáltatási szerződés. 

Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete szerint került kiküldésre az 
előterjesztés. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Úgy hallotta, hogy hamarosan mérlegelni fogják a 
házaktól elszállított hulladék mennyiségét és ez is megjelenik a fizetendő díjban, kérdés, 
hogyan lehet ezt kivitelezni. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: A Zala-Deponál megvásárolható zsákban gyűjtött 
hulladékot mennyi időnként szállítja el a szolgáltató? 
 
Molnár Károly polgármester: Ugyanúgy, mint a kukákat. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
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53/2015. (VII. 07.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2015. július 1. 
napjától 2016. június 30-i terjedő időszakra a Zalai Közszolgáltató 
Nonprofit Kft-vel (8900 Zalaegerszeg, Gasparich Márk u. 26., 
képviseli: Horváth Márton ügyvezető) a jelen jegyzőkönyv 3. számú 
melléklete szerinti tartalommal hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatási szerződést  köt. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a közszolgáltatási 
szerződés aláírására. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 
 

 
 3. ZALAISPA Hulladékgazdálkodási Társulás módosított társulási 

megállapodásának elfogadása. 
Előterjesztő: Császár László jegyző. 

 
 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 4. számú melléklete szerint került kiküldésre az 
előterjesztés. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

54/2015. (VII. 07.) képviselő-testületi határozat: 
1. Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a Nyugat-Balaton 
és Zala Folyó Medence Nagytérség Települési Szilárd Hulladékai 
Kezelésének Korszerű Megoldására létrejött Önkormányzati 
Társulás (rövidített neve: ZALAISPA Hulladékgazdálkodási 
Társulás) társulási megállapodását az előterjesztés szerinti 
tartalommal elfogadja. 
2. Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza a 
polgármestert a Társulási Megállapodás aláírására, és felkéri, hogy a 
döntésről a ZALAISPA Hulladékgazdálkodási Társulást 
tájékoztassa. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 
 

 
 4.  Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata. 

Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 5. számú melléklete szerinti tartalommal került 
kiküldésre az előterjesztés. Az eredeti Programot, amely öt éves időszakra, 2018-ig szól, e-
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mail-ben küldtük ki, tekintettel az anyag terjedelmére. Az anyag kötelező paraméterek 
alapján készült el, elsősorban az Európai Uniós és a hazai pályázatok kötelező elemeként 
megfogalmazottaknak való megfelelés érdekében. A közelgő határidő miatt jelenleg a 2013-
ban elfogadott Program áttekintését, változatlan formában való elfogadását javasolom. A 
nyár folyamán várhatóan elkészül a Program átfogó felülvizsgálata, az őszi ülésén a testület 
a módosítást érdemben tudja tárgyalni. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Ha átfogó módosításra kerül sor, kéri a 
Programban a civil szervezetek között a TEAFA Egyesület szerepeltetését is. A TÁMASZ 
Alapszolgáltatási Intézmény működik Bakon? 
 
Császár László jegyző: Az Intézmény keretein belül biztosítjuk a településen a házi 
gondozási, szociális étkeztetési, családsegítői feladatok ellátását. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

55/2015. (VII. 07.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a település 2013-
2018. évekre vonatkozó Helyi Esélyegyenlőségi Programjának két 
évenkénti felülvizsgálatáról szóló előterjesztést jelen jegyzőkönyv 5. 
számú melléklete szerinti tartalommal áttekintette, azt változatlan 
tartalommal elfogadta.  
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a Program 
érvényesülésének figyelemmel kísérésére, a szükséges korrekciók 
előkészítésére, a módosítási javaslatok megtételére.  
Határidő: folyamatos.  
Felelős: Molnár Károly polgármester. 
 

 
5. Tájékoztató a védőnői munkáról. 

  
Molnár Károly polgármester: Jelen jegyzőkönyv 6. számú melléklete szerinti tartalommal 
került kiküldésre az előterjesztés. Kiegészítésként elmondja, hogy a védőnő munkájával 
kapcsolatban negatív visszajelzés nincs, a védőnőt a településen szeretik. A bocföldei 
körzetben is Ő fogja ellátni helyettesként a védőnői feladatokat kolléganője szülési 
szabadságának időtartama alatt. A településen idén nyolc baba született.  Szeptember 1-től a 
zalatárnoki óvodásokat a gellénházi óvoda fogja fogadni. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

56/2015. (VII. 07.) képviselő-testületi határozat: 



Bak, 2015. július 07-i  nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 

5 

 

Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a védőnői munkáról 
szóló tájékoztatót jelen jegyzőkönyv 6. számú melléklete szerinti 
tartalommal elfogadta.  

 
  6.  Egyebek   

 
  
 6.1. Járdákkal kapcsolatos ügyek. 
 
Császár László jegyző: A múltkori ülésen döntött a testület a Petőfi-Rákóczi utcai járdák 
vonatkozásában, az önkormányzati feladatellátás fejlesztésére, belterületi utak, járdák 
felújítására kiírt pályázat benyújtásáról. Ezt a pályázatot is benyújtottuk, ezt 
hiánypótoltatták, hitelt érdemlően igazolni kellett volna, hogy a Rákóczi utcai járda 
önkormányzati tulajdon. Ezt csak a Petőfi utcai szakasz, illetve a 75-ös főúti kereszteződésig 
tudtuk a Rákóczi utcai járdára igazolni. Kérdés, hogy kívánja-e az önkormányzat 
kezdeményezni a járdák tulajdonjogának megszerzését. Ugyanez a helyzet a Válicka és a 
Kossuth utcák tekintetében is. 
 
Molnár Károly polgármester: Mivel a területre a megosztási vázrajzok és földmérési 
munkák elvégzése jelentős költséget jelent, ezért bontsuk szakaszokra, először a 
Takarékszövetkezettől kezdődő szakaszra készüljön el a dokumentáció, hiszen a 
közintézményeinket ez érinti. A következő évben a Válicka és a Kossuth utcákra is kerüljön 
kidolgozásra a tulajdonjog megszerzéséhez szükséges dokumentáció. 
 
Pál Tihamér István települési képviselő: Nem lehetne elérni, hogy az állami kezelő újítsa 
fel a járdákat? 
 
Császár László jegyző: Erre elég kicsi az esély, hiszen a Közútkezelő az utakkal sem bír. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

57/2015. (VII. 07.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyar Állam 
tulajdonában álló országos közútból telekmegosztást követően 
gyalogjárda megnevezésű ingatlan ingyenes önkormányzati 
tulajdonba adását kezdeményezi a Bak Rákóczi utca tekintetében. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 
telekmegosztáshoz szükséges árajánlatok bekérésére. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 
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 6.2. Korlát a CBA üzletnél. 
 
Császár László jegyző: Korábbi ülésén döntött a testület a CBA üzletnél korlát elhelyezése 
ügyében. Megérkezett a Közútkezelő jóváhagyása, amelyet jelen jegyzőkönyv 7. számú 
melléklete szerinti tartalommal ismertet.  
 
Pál Tihamér István települési képviselő: Jelezni kellene a körzeti megbízottnak, hogy a 
rendőrházhoz álljanak ki többször, rendszeresen a tilosban parkolnak az üzletben vásárlók. 
Kellene egy parkoló a rendőrházhoz. 
 
 

 6.3. Óvodai kapacitásbővítési pályázat. 
 
 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 8. számú melléklete szerinti tartalommal 
ismerteti az óvodai kapacitásbővítés tárgyában benyújtott pályázat elbírálásáról szóló 
döntést. Fontos kérdés, hogy a tartalék listára kerülés mellett kívánja-e az önkormányzat 
vállalni az építési engedély megszerzésének költségeit. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Amikor a pályázat benyújtásáról döntöttünk, még ide 
jártak Zalatárnokról az óvodások. Azóta jelentősen csökkent az ellátotti létszám. Nagyon 
fontos, hogy tudjuk-e produkálni a minimálisan szükséges gyermeklétszámot öt évre. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Az óvodavezető is jelezte, hogy lehet, hogy nem lesz 
elég gyermek. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Az építési engedély megszerzése 
valószínűleg több százezres tétel lenne. 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja, hogy az építési engedély iránti kérelmet ne 
nyújtsa be 2015-ben a testület. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

58/2015. (VII. 07.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a Göcsej Kapuja Bak 
Óvoda és ÁMK Baki Székhelyóvodájának kapacitásbővítésére a 
2015. évben nem kíván hatósági építési engedély kérelmet 
benyújtani. 
 

 
 6.4. Képviselői felvetések. 

 
1. 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: A buszvárók ügyében mi a helyzet? 
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Császár László jegyző: Megkérésre került az új árajánlat, amely még nem érkezett meg, 
várhatóan a közeljövőben tudni fogjuk a pontos árat. A következő ülésre már ismert lesz az 
önkormányzat pénzügyi helyzete is, lehet dönteni a buszvárók esetleges kivitelezéséről. 
 
2. 
Balogh Elemér alpolgármester: A temetőben a gyomirtózást abba kellene hagyni, hogy a 
mindenszentekre kinőjön a fű, ne kelljen bokáig sárban menni a sírokhoz. A ravatalozó 
nyugati oldalán a mészkövet lehordta az eső, pótolni kellene. 
A Gázszolgáltató épületénél az iszalag egy része levágásra került, de az egészet le kellene 
takarítani. 
 
3. 
Simon Dezsőné települési képviselő: A temetőben Tóth Tibor sírja mellett kellene valami 
forgalomkorlátozás, hogy a hozzátartozók annál feljebb ne menjenek fel autóval. 
 
4. 
Török Lászlóné települési képviselő: Minden közreműködőnek köszöni szépen a 
közreműködést a Bak-fesztivál megrendezéséért. A rendezvényen 631.500,- Ft jött össze, 
valamint még várjuk további megígért felajánlások beérkezését. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Többen ígérték, hogy hozzájárulnak a játszótérhez. 
Többen jelezték, hogy nem kapták meg a felkérést az adakozásra. 
 
Török Lászlóné települési képviselő: Mikor kezdjük el a beruházást? 
 
Molnár Károly polgármester: A következő ülésre már ismerjük a pénzügyi adatokat, a 
buszváróval együtt kezeljük a kérdést. Felkéri a jegyzőt, hogy kérjen be kivitelezési 
árajánlatokat a játszótérre. 
 
5. 
Molnár Károly polgármester: Az önkormányzatoknak biztosította a jogalkotó egyéni 
adónemek bevezetését. Baknak is gondolkodnia kell ezen a lehetőségen, mérlegelni kell a 
földadó bevezetését. Zala megyében két településen működik ez az adónem. Kényes és nem 
is túl népszerű döntés, de dolgozzon ki a jegyző egy koncepciót az adó bevezetésére. A 
minimális földnagysággal rendelkezőket mentesíteni kellene az adó alól, kb. 1-3 hektárig.  
 
Török Lászlóné települési képviselő: A termőföldet művelők kapnak állami támogatást? 
 
Pál Tihamér István települési képviselő: Hektáronként 60 e Ft körül van a területalapú 
támogatás összege. 
 
Molnár Károly polgármester: Az aratások megkezdődése is bizonyítja, hogy az utak 
karbantartási kötelezettsége az önkormányzatot terheli, de az azokat a nagy gépekkel 
használó, több esetben károsítók ehhez a költséghez nem járulnak hozzá. 
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Balogh Elemér alpolgármester: Azon is el kellene gondolkodni, hogy a hegyi birtokokra is 
vessünk-e ki helyi adót. Legalább 300 tulajdonos lenne érintett a baki hegyen. Ha csak 
5.000,- Ft/év adót vetnénk ki, az 1,5 m Ft bevételt jelentene, amelyet az útra lehetne 
fordítani. 
 
Császár László jegyző: Az agrártárca szerint aggályos a földadó bevezetése, a  helyi 
földadó visszavonását javasolja a Települési Önkormányzatok Országos Szövetsége 
azoknak az önkormányzatoknak, amelyek azt eddig bevezették. A kormányhivatalok eddig 
nem találtak problémás elemet a helyi földadókban, a törvényességi felülvizsgálaton csak 
kisebb kifogásolnivalót találtak, a rendeletek átmentek az ellenőrzésen. Az országban eddig 
csupán néhány település élt ezen adónem bevezetésének lehetőségével. 
 
Molnár Károly polgármester: Legalább két ülésen, két fordulóban kellene tárgyalni a 
kérdést. Készítsük elő, ismerjük meg az adóztatható terület nagyságát, az elérhető bevétel 
összegét, hogy megalapozottan tudjunk dönteni. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   

 
59/2015. (VII. 07.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete szükségesnek látja 
megvizsgálni a földadó bevezetésének lehetőségét. A képviselő-
testület felkéri a jegyzőt az adónem bevezetéséhez szükséges 
előkészítő munkálatok elvégzésére, az adóztatható terület 
nagyságának felmérésére, az elérhető bevétel összegének 
kalkulálására. 
Határidő: soron következő testületi ülés. 
Felelős: Császár László jegyző. 
 

 
6. 
Pál Tihamér István települési képviselő: Meg kellene vizsgálni a településen lévő 
szolgalmi utak állapotát. A mezőgazdasági vállalkozók sok, térképen szerelő utat 
beszántottak, alkalmatlanná tették azokat a közlekedésre. Fel kell szólítani Őket az utak 
helyreállítására. 
 
Császár László jegyző: Felkéri képviselő Urat, hogy egyeztessenek, mely utakat érinti a 
jelzett probléma. 
 
7. 
Pál Tihamér István települési képviselő: Jelzi, hogy a hajnali tűzesetben három pince 
leégett a baki hegyen. Meg kellene vizsgálni annak a lehetőségét, hogy nem lehetne-e a 
vezetékes ivóvíz ellátást – tűzcsapokkal együtt – biztosítani a hegyen. 
 
Molnár Károly polgármester: A vízrendszer kiépítésére vonatkozóan az előkészítő 
munkák nem álltak meg, hamarosan várható a Zalavíz Zrt. ajánlata, előreláthatóan 180 m Ft 
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körül összegre számít. Július 9-én egyeztetés lesz az EGTC Társaság ügyében a 
Külgazdasági Minisztériumban, ezt követően elindulhat az érdemi munka. Ezt a célt is bele 
kellene foglalni a Társulás által megvalósítandó feladatok közé. Az egyértelmű, hogy a 
vízhálózat kiépítéséhez szükséges összeget saját erőből nem tudjuk előteremteni. 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képviselő-testület rendkívüli nyílt ülését 1856 órakor bezárta. 

 

 

k.m.f.    

 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
              polgármester                                                jegyző 
 
  
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
    Simon Dezsőné         Balogh Elemér 
               települési képviselő            alpolgármester 


